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باید قاطع برخورد کنیم
غلامحســین محســنی اژه ای، رئیس قوه قضائیه 
طی سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضائیه، 
با اشــاره بــه مبحث مهم هماهنگــی و وحدت رویه 
میان دستگاه های نظارتی در امر حمایت از مقوله ی 
تولید و سرمایه گذاری برای تولید گفت:»هماهنگی 
و وحــدت رویه میان دســتگاه های نظارتــی در امر 
حمایــت از مقوله ی تولیــد و ســرمایه گذاری برای 
تولید، یکی از الزامات بســیار مهم در زمینه تحقق 
شــعار ســال اســت؛ دســتگاه های نظارتی در این 
راستا باید اولویت های خود را تعیین کنند و از انجام 
اقدامات مــوازی که بعضاً هم برای خود بخش های 
نظارتی و هم برای تولیدکنندگان و ســرمایه گذاران 
دردسرساز و زحمت آفرین است پرهیز کنند.«رئیس 
عدلیه در همین راستا افزود:»باید میان فردِ مفسد و 
فردِ خطاکار و فردِ زمین خورده تفاوت قائل شــد؛ با 
فردی که مرتکب فساد شده، باید به صورت حرفه ای، 
علمی، قاطــع، ســریع، بازدارنــده و بدون تبعیض 
برخورد کرد، به ویژه آنکه کارگزاری از حکومت نیز در 
این فساد دخیل باشد؛ از سویی دیگر به فردِ خطاکار 
بایــد کمک کرد که خطای خــود را اصلاح و جبران 
کند؛ اما فردی که به میدان تولید و ســرمایه گذاری 
آمده، اما به واســطه حادث شــدن برخی شــرایط و 
موانع، زمین خورده اســت را باید از زمین بلند کرد؛ 
در اینجــا هم دســتگاه های حکومتی نظیر دولت و 
قوه قضائیه دارای مسئولیت هستند و هم اتحادیه ها 

و صنوف.«

ما قیم مردم نیستیم
محمدرضــا عــارف، معــاون اول رئیس جمهــور، در 
نخستین جلسه با اعضای »کارگروه ملی زیارت« در 
دولت چهاردهــم، گفت:»انقلاب ما بــه عنوان یک 
انقلاب فرهنگی باید بــرای برآوردن حداقل های نیاز 
جامعــه در امــر فرهنگی تلاش کنــد.« وی در ادامه 
تصریح کرد:»البته به عنــوان حاکمیت ما قیم مردم 
نیســتیم بلکه خدمتگزار مردم هســتیم و باید برای 
برآورده کــردن مطالبات جدی مــردم در زمینه های 
مختلف از جمله زیــارت اماکن مقدس، با تمام توان 
پای کار بیاییم و مطمئن باشیم که نتایج بسیار خوبی 

برای جامعه دارد.«

 روزنامه کیهان 
چه نسبتی با نظام دارد

احمد زیدآبادی، روزنامه نگار و فعال سیاســی در 
کانال تلگرامی خود نوشت:»به جای اینکه هیئت 
نظارت بر مطبوعات، بدون ذکر نام مدیرمســئول 
روزنامه کیهان، خبر از تذکر به او دهد، بهتر است 
یک بار و برای همیشــه از طرف نهادهای مسئول 
اعلام شــود که اصولًا این روزنامــه و گردانندگان 
آن، چه نســبتی با نظام جمهوری اسلامی دارند. 
آیــا همانطور که برخی ادعا می کنند، این روزنامه 
و مدیرمســئول آن واقعاً سخنگوی نظام هستند؟ 
یا نظرات شــخصی خــود را منعکس می کنند؟ یا 
اینکه وضعیتی بینابین دارنــد و مثلًا خصولتی و 
نیمه رسمی محســوب می شــوند؟ بعید می دانم 
کــه در هیــچ کشــوری پدیــده ای مثــل روزنامه 
کیهان وجود داشته باشــد به طوری که ناظران و 
تحلیل گران از جایگاه و کارویژه واقعی و رسمی آن 

سر درنیاورند!«

ما تغییر و تحول خاصی نداشــتیم و آن هایی که انتصاب شــدند بیشــتر 
در ســمت های مشــاوره بودند و تاکنــون بیش از 10 نفر مشــاور انتخاب 
کرده انــد و در چند حوزه نیز فرمانداران )قشــم، بندرعباس، پارســیان، 
ســیری، جاسک( انتخاب شــده اند. از کســانی که در دولت قبل بودند، 
اگر عملکرد خوبی داشتند اشکالی ندارد که انتخاب کنند، اما زمانی که 
با تلاش نیروهای سیاســی مشــارکت از 1۵ درصد به ۸0 درصد می رسد 
قطعاً به دنبال این هســتند که تغییر رویه دهنــد و ما هم می خواهیم که 

تغییر رویه رخ دهد. ما به دنبال این هســتیم که نگاه اســتاندار یک 
نگاه دولتی باشــد و نه نگاه مجلســی. تاکنون در غرب استان 

تغییرات حتی در دولت های قبل نیز براساس نظر نمایندگان 
بود و نه توافق نمایندگان. هر استانداری اگر می خواست از 
نماینــدگان نظرخواهی می کرد. الان نیز همان روال ادامه 

دارد و امیدوارم که تغییر کند.
Ó  عملکرد اجرایی ایشــان را در استان هرمزگان چطور 

ارزیابی می کنید؟ 
در ایــن چند ماه با توجه بــه اینکه تغییراتی 

رخ نداده در بخش اجرایی نیز قطعاً اتفاق 
خاصی نیفتاده است. اســتاندار خودش 

یک نفر است و عوامل ایشان باید تغییر 
کنند. مــن انتصاب ایشــان در آموزش 
و پرورش را بســیار مناســب می دانم. 

در معاونت سیاســی نیــز انتخاب 
نیروهــای  از  و  داشــتند  خوبــی 
کارکشــته و اصلاح طلب انتخاب 

کردند. اما در پست های دیگر انتصاب خاصی نداشته است. بعلاوه یکی 
از گلایه های مردم در این مدت این بوده که اســتاندار ســفر شهرستانی 
نداشته و هنوز به مسائل شهرستان ها ورود نکرده اند. انتظار می رود که به 
شهرســتان ها بروند و با جو هر شهر، انتظارات و گلایه ها و مشکلات مردم 
آشنا شوند و هنوز با ۷0 و یا ۸0 درصد مردم استان ملاقاتی نداشته اند. در 

نتیجه زود است که در رابطه با فعالیت های اجرایی ایشان صحبت کنیم.
Ó  عملکرد ایشان در استان را در راستای وفاق ملی می دانید؟ 

اگر بخواهم بدون تعارف بگویم تاکنون این اتفاق رخ نداده است. هرچند 
کــه در حدود ۳0 الــی ۴0 درصــد از انتصابات ایشــان خوب بوده 
اما در مجموع انتظار می رود که رویه ایشــان بیشــتر در راســتای 

سیاست های دولت آقای پزشکیان و وفاق ملی باشد.
Ó  فضای سیاســی اســتان در مدتی که ایشــان به این ســمت 

منصوب شدند چه تغییراتی نسبت به گذشته داشته است؟ 
منظور از تغییرات اگر جابجایی در افراد اســت چندان شــاهد 
جابه جایــی نیروهای جدیــد نیســتیم و مانند وضعیت 
کشــور که چرخــه انتصابات تغییــر نمی کند 
در اینجا نیز تغییر چندانی نداشــته اســت 
اما امیدواریــم در ادامــه اقداماتی صورت 
گیرد. شور و نشاط در سطح جامعه بعد از 
انتخابات خیلی بــالا بود اما الان با این 
وضعیتی که در دولت آقای پزشکیان 
از تندروهای دیگر احزاب اســتفاده 
کردند و همان ها چوب لای چرخ 
دولت گذاشــتند، در استان نیز 

همین شرایط و ظرفیت ایجاد اختلال دیده می شود و زمانی که با بسیاری 
از دوســتان صحبت می کنیم ابراز پشــیمانی می کنند به دلیل مشارکتی 
که داشــته اند. هرچند به آن ها می گوییم کــه هنوز برای نتیجه گیری زود 
اســت و باید صبر کنید و هنوز امیدواریم که تغییرات براســاس وفاق ملی 
انجام شــود و از طرف دولت تذکراتی داده شود. ما گلایه های شدید خود 
را به مشاوران آقای رئیس جمهور اعلام کرده ایم که کسان دیگری تغییرات 
خواســتند اما سود آن را افراد دیگری می برند. دیگر آن شور و نشاط قبل 
وجــود ندارد و امیدواریم که نشــاط به مردم بازگــردد و تغییرات به صورت 
گسترده انجام شــود تا مردم در انتخابات های بعدی نیز مشارکت داشته 

باشند، در غیر این صورت مردم ناامید خواهند شد.
Ó  استفاده ایشــان از ظرفیت اقلیت ها و نیروهای بومی در استان را 

چطور ارزیابی می کنید؟ 
در دولت پزشــکیان به موضوع اقوام و اقلیت های مذهبی و زنان بسیار خوب 
پرداخته شد. درباره تغییراتی که در استان هرمزگان انجام شده، انتظار ما این 
بود که با توجه به اینکه ۵0 درصد جمعیت آن اهل تســنن هستند، حداقل 
نیمی از نیروهای ستادی و نیروهای کل از اهل سنت باشند اما اصلًا تغییری 
در این وضعیت انجام نشــده اســت و انتظار ما این است که با توجه به اینکه 
هنوز تغییرات مدیریتی انجام نشــده، به این نکته در انتصابات بعدی توجه 
داشــته باشند و از ظرفیت زنان و نیروهای اهل سنت استفاده کنند تا شور و 
نشاطی در پی این تغییرات در استان ببینیم؛ چراکه دولتی که با شعار وفاق 
روی کار آمده و بخش مهمی از آراء خود را نیز از جامعه اهل ســنت داشــته، 
باید از این ظرفیت نیز استفاده کند و با نگاه مثبت به آن نگاه کند. با توجه به 
اینکه استان مرزی هستیم نیاز است که کشورهای همسایه ما نیز این تغییر و 
تحولات را ببینند و قطعاً در دیدگاه آن ها نسبت به کشور ما اثرگذار خواهد بود.

درخواست کرد تا با نگاهی انتقادی و سازنده، در مسیر توسعه استان 
مشارکت کنند و تاکید کرد که استان هرمزگان فرصتی برای آزمون 

و خطا ندارد. 

انتقال پایتخت، موافق یا مخالف �
تنها یک ماه پس از انتصاب آشوری به این سمت بود که موضوع 
انتقال پایتخت کشور به سواحل مکران مطرح شد؛ موضوعی که با 
انتقادهای جدی در کشــور روبه رو شد. آشوری اظهارنظر متفاوتی 
در این بــاره اتخاذ کرد و تنها خواســتار انتقال پایتخت تجاری ایران 
به هرمزگان و بندرعباس نه ســواحل مکران شــد و گفت: »مکران 
می تواند به عنوان نقطه کانونی توسعه کشور مطرح شود همچنین، 
انتقــال پایتخت تجاری کشــور بــه بندرعباس به دلیــل موقعیت 
و ظرفیت هــای ویــژه آن، گامی اساســی برای تقویت دیپلماســی 

اقتصادی و توسعه پایدار خواهد بود.«

تاخیر در انتصابات �
انتصاب کابینه جدیدِ استانداری هرمزگان موضوع مهم دیگری 
بود که با تاخیر ۷6 روزه از ســوی آشــوری آغاز شد و او در نخستین 
انتصاب های خود بیشــتر بر روی مشاوران اش تمرکز کرد. او احمد 
رئیسی، رئیس شورای سیاست گذاری ستاد مرکزی دکتر پزشکیان 
در اســتان را به سرپرســت معاونت سیاســی، امنیتی، اجتماعی 
استانداری هرمزگان منصوب کرد. همچنین احسان کامرانی را که 
در دوره ای ریاســت دانشــگاه هرمزگان را برعهده داشت به سمت 
قائم مقام اســتاندار در امور آموزشی و پژوهشــی و دستیار ارشد در 
اجرای برنامه ها و سیاســت های توسعه دریامحور منصوب کرد. وی 
همچنین محمد کمالی را که از حامیان دکتر پزشکیان بوده به عنوان 
سرپرست حوزه دفتر استاندار و روابط عمومی منصوب کرد. آشوری 
محمد احمدی یکــی دیگر ازچهره های اصلاح طلب اســتان را به 

ســیدعبدالکریم هاشــمی نخل ابراهیمی، نماینده شهرستان های 
میناب، رودان، جاسک، ســیریک و بشاگرد در  مجلس در گفت وگو 
بــا هم میهن با تاکید بر اینکه ارزیابی اســتاندار نبایــد با نگاه صرفاً 
سیاسی باشد گفت که آنچه مهم است این است که عملکرد ایشان 

و مدیران شان از عملکرد مدیران قبلی بهتر باشد. 

Ó  ارزیابی شما درباره عملکرد استاندار جدید هرمزگان از زمانی که
در این استان حضور پیدا کرده اند چیست؟

اســتاندار جدید زمان کوتاهی اســت که به این سمت رسیده است و هنوز 
نمی شود عملکرد ایشان را دقیق تحلیل کرد اما در مجموع به نظر می رسد 
که رویکردهای ایشــان در همین مدت کوتاه بد نبوده است و بعضاً اگر هم 
مشــکلاتی وجود داشــته، قابل اصلاح اســت. از نظر من عملکرد ایشان 
تاکنون خوب بوده؛ هرچند باید حداقل شش ماهی زمان بگذرد که ایشان 
بتواننــد دیدگاه های خود را به صورت کامل اجرایی کنند تا ما بتوانیم نظر 
بدهیم. باید دید در انتخاب مدیران رویکرد آقای آشوری چیست و بازخورد 
و عملکرد مشــخص شــود. باید برای ارزیابی به ایشــان فرصت بدهیم اما 
امیدواریم که رویکرد ایشان مثبت و درجهت وفاق ملی و توسعه منطقه باشد. 

Ó  برخی از فعالان سیاســی اســتان نســبت به تاخیر استاندار در
انتصاب مدیران گلایه دارند، آیا ایشان در انتصاب ها دیرهنگام عمل 

کرده اند؟

سیســتم عملکردی آقای آشوری اینگونه اســت و سعی می کنند ارزیابی 
دقیق از عملکرد افراد داشــته باشند و براســاس عملکردها و نه براساس 
موضوعات صرفاً سیاسی تصمیم بگیرند و اگر کسی اقدام مثبتی داشت 
و عملکرد خوبی داشــت، ایشــان هم فرصت می دهند. درمجموع جای 
نگرانی نیســت و تغییرات انجام می شــود. اما بحث مهم تر این اســت که 
باید عملکرد ایشــان و مدیران شــان بهتر از عملکرد مدیران و افراد قبلی 
و محســوس باشــد چراکه مردم در واقع به تغییر رای دادند و می خواهند 

عملکرد متفاوت و در جهت بهبود شرایط ببینند و اینکه صرفاً فرد عوض 
شود یک موضوع صرفاً سیاسی است و این خیلی به حال مردم 

تاثیر چندانی ندارد.
ما در استان مشکلاتی در زمینه آب، سرمایه گذاری، بیکاری 
و... داریم و افراد باید بتوانند این مشکلات را حل کنند و اگر 
تاخیر در انتخاب از بابت انتخاب نیروهای درست تر باشد 

اشکالی ندارد. اما اگر تاخیر به سمتی برود که انتخاب هایی 
که می کنند هم ارزشــمند نیســت این مسئله درست 

نیست و به ضرر استان و خود استاندار است و 
استاندار را باید از این بابت ارزیابی کنیم 

که اگر تاخیری داشتند، چه نیرویی را 
جایگزین کردند و نباید صرفاً از بابت 

سیاسی ایشان را ارزیابی کرد. 

Ó  به گفتــه برخی از فعالان سیاســی اســتان هرمــزگان نیز
دخالــت نماینــدگان مجلــس در تصمیم گیری هــای ایشــان 

محسوس است. آیا این گمانه درست است؟
هیــچ ایرادی ندارد که پیشــنهاد دهند و مخالف این نیســتیم که از 
هر جناح و گروهی نیز در میان مدیران ایشــان حضور داشته باشند 
چراکه برای ما عملکرد ملاک اســت و اگر کســانی را انتخاب کردند 
که با توجه به شناخت شــان گزینه های مناسبی هستند باید از آنها 
حمایت کرد. در حال حاضر فضا خوب اســت اما گروه های سیاسی 

دوست دارند هرچه که خودشان می گویند انجام شود. 
Ó  آیا گفتمــان وفاق ملی بــا انتخاب این اســتاندار و عملکرد

ایشان در هرمزگان محقق شده است؟
ببینید، وفاق ملی تنها در چیدمان سیاســی تعریف نمی شود، بلکه 
به این معناســت که نیروهای کارآمد از جریان های سیاسی موجود 
در کشــور و حتی غیرسیاسی انتخاب شــوند، چراکه کار کردن یک 
چیز اســت و فعالیت سیاســی نیز چیــز دیگری اســت. ما به 
کســانی نیاز داریم که برای این استان کار کنند و نه کسانی 
که سیاسی کاری می کنند. ما می گوییم وفاق زمانی شکل 
می گیرد که کاری به کار جناح سیاســی نداشــته باشــیم. 
یعنی استاندار با رویکرد دولت همراهی کند و توافق بر سر 
انتخاب کسانی باشد که بتوانند از پس کارها بربیایند. بحث 
ما این اســت که آقای پزشــکیان به درستی تشخیص داده 
اســت که به وفاق نیاز داریم و شــرایط در کشور 
به گونه ای اســت که بایــد بهترین نیروهای 
مدیریتــی را به کار بگیریم و با این رویکرد 
اینکه از کدام جناح سیاســی باشــند، 

رنگ می بازد. 

سیدعبدالکریم هاشمی نخل ابراهیمی نماینده میناب در مجلس:

باید به استاندار فرصت دهیم 

سمت مشاور استاندار و سرپرست مدیریت اتباع و مهاجرین خارجی 
منصوب کرد. آشــوری 9 نفــر را )صمد حمــزه ای، هدی صالحی، 
شکیب ذوالغیاث، رضا کمالی، محمد دلپسند، عباس مرادی، محمد 
اعتمادی، مستوره اباذرپور، سارا توکلی( نیز به سمت مشاوران خود 
در حوزه های مختلف منصوب کرد. وی همچنین برای نخســتین 
بار دو چهره اهل سنت را  در جایگاه سرپرست فرمانداری قرار داد؛ 
احمد جمالدینی و احسان سالمی به عنوان سرپرست فرمانداری دو 
شهر اهل سنت جاسک و پارسیان معرفی شدند. آشوری همچنین 
هدی صالحی، چهره اهل ســنت و اصلاح طلب استان را به سمت 

مشاور استاندار در امور اهل سنت منصوب کرد. 
آشوری اگرچه رویکرد باب شده در میان استانداران در انتخاب 
زنان و اهل تسنن را در دستور کار خود قرار داد، اما به اعتقاد فعالان 
سیاسی در این استان، او جسارت انتخاب این افراد را در رده های 
مدیریتی نداشــت و تنها با انتصاب چنین چهره هایی در ســمت 
مشاور و سرپرست مسیری که دیگر استانداران در پیش گرفتند را 

دنبال کرد. 

قطارِ مشاوران �
دور دوم تغییرات مدیریتی آشــوری در اواخر ســال گذشته رقم 
خورد و این بار نیز به صورت گســترده ای مشاور برای خود منصوب 
کرد )عباس محسنی دستیار استاندار و مسئول پیگیری های ویژه، 
فریدون الهامی مشــاور اســتاندار در امور ســازمان های مردم نهاد، 
مهدی میرزاده مشــاور استاندار در امور سیاســی و احزاب، عباس 
ابراهیمی مشاور استاندار در حوزه گردشگری، احسان محمدی نژاد 
مشــاور اســتاندار در امور علمی و دانشــجویی، امیریگانه مشــاور 
استاندار در امور هوش مصنوعی، حمیدرضا زارعی مشاور استاندار 
در امور اجتماعی، همایون ذاکری مشاور استاندار در امور جوانان، 
جمشید رئیسی دبیر کارگروه های مشورتی(. مرتضی محمودزاده، 

محمدرضا پاکروان و محمدجواد خجســته نیز هر کدام به ســمت 
مشــاوران استاندار در امور مختلف منصوب شــدند. او در این دوره 
تغییرات ســه سرپرست برای فرمانداری ســیرک، رودان و بوموسی 
و ســه بخشدار نیز منصوب کرد. همچنین فرزاد ابراهیمی به سمت 
سرپرست اداره کل امنیتی استانداری هرمزگان، حمید جهانگیری 
به سمت سرپرست اداره کل سیاسی و انتخابات استانداری هرمزگان 
و عبدالرضا بهادر را به ســمت سرپرســت دفتر فنی، امور عمرانی و 
ترافیک اســتانداری منصوب کرد. انتصاب یک معاون، ۵ مدیرکل 
استانداری، ۸ فرماندار و 2۴ پست مشاوره مجموع احکام استاندار 
جدید هرمزگان تا پایان سال گذشته بوده است. همین ارقام بالای 
انتخاب مشاوران او را به دردسر انداخته است. محمود رئوفی، یکی 
از فعالان سیاسی این استان در گفت وگو با یکی از رسانه های محلی 
هرمزگان تعدد در انتخاب مشاوران را تعارف های سیاسی دانست و 
تاکید کرد که استاندار به جای احکام متعدد مشاورین باید اتاق فکر 
بســازد که کارهای نظری، اجرایی و امور استراتژیک استان را در آن 

مطرح کند. 

انتظارت از استاندار �
آنچه روشن اســت این روزها فضای سیاسی و رسانه ای غالب 
در هرمزگان نســبت به عملکرد کُند استاندار در انتخاب مدیران 
منفی است و کُندی عملکرد وی، امور اجرایی استان را نیز با تاخیر 
مواجه می کند. در شرایطی که یکی از نقاط استراتژیک این استان 
به عنــوان گزینه ای احتمالی برای انتقال پایتخت مطرح اســت، 
حداقل انتظار مردم این اســتان این اســت کــه بدانند هرمزگان 
در مقابل این تصمیم کشــوری چگونه عمل خواهد کرد و صلاح 
این استان در چیست و این امر محقق نخواهد شد مگر با حضور 
مدیرانی که قدرت دفاع از این استان و برطرف کردن مشکلات و 

چالش های آن را داشته باشند. 

 نگاه 
اصولگرا

آشوری اگرچه رویکرد 
باب شده در میان 

استانداران در انتخاب 
زنان و اهل تسنن 
را در دستور کار 

خود قرار داد، اما به 
اعتقاد فعالان سیاسی 

در این استان، او 
جسارت انتخاب این 
افراد را در رده های 
مدیریتی نداشت و 

تنها با انتصاب چنین 
چهره هایی در سمت 

مشاور و سرپرست 
مسیری که دیگر 

استانداران در پیش 
گرفتند را دنبال کرد


